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Notes to Authors 
1- Research papers submitted for publication in the journal of environmental studies and researches 

(JESR) must be based on original work, not submitted for publication, as a whole or a part, 

elsewhere. 
2- Manuscripts are submitted in duplicate to the chief editor. The first page shows only the title and 

keywords. A covering page includes the title, authors’ names and addresses. 

3- Along with manuscripts the contributor has to hand over a statement signed by all authors (in some 

conditions, the first author) indicating their agreement on the contents and form of the manuscript, 

this could be arranged on the covering page. 

4- The manuscripts must conform to the style and format of JESR, please consult a recent issue. The 

followings are the main features: 

4-1.    Manuscripts should be typed in double space with lines numbered, in each page starting by 1.  

4-2.    Assign serial numbers to pages in the order; text, references, tables, figures and Arabic 

summary. There are no fixed sections except summary, introduction, material and 

methods, results and discussion, references and Arabic summary and English summary in 

Arabic manuscripts. 

4-3. Capitalize the letters of the major work in both the article’s title and the sections titles, 

e.g. MATERIAL AND METHODS. 

4-4. Sub-titles are written in italics (lined in the manuscript) with only the first letter of the 

first word in capital. 

4-5.      Within the text keep the following formats: 

4.5.1. Any other abbreviations must be defined. Notice that a period (dot) (.) is put after the 

abbreviation.  

4-5-2. Enumerations Zero to ten are written in letters, e.g. Zero, one two….. etc. Values 

greater than ten or that followed by abbreviated units are written in Arabic numerals. 

e.g. 11 persons, 49 years. 

4-5-3. Referring to authors is shown in name for single or double followed by Year, e.g. 

Garrette 1990, Ahmed and Cline 1989. In case of three or more authors the name of 

the first author only is mentioned followed by et al., 1989. 

4-5-4. Tables, figures and plates are referred to by capital first letter T, F and P. 

4-6. In the references section, each reference is shown in the following succession; name 

of author(s), Year, title and editing authority, plus publishing Co. in case of books and 

symposia. In case of periodicals the volume no. is followed by the number of the first page of 

the article, if the reference is a book or symposium the book or symposium the pages of the 

article referred to are shown as pp. 42- 46, or the chapter no. stated. Italicize (lined in the 

manuscript) the periodical name (e.g. J. Anim. Sci.), in case of books the first letter of each 

main word of the title is capital. 

4-7. Tables must be legible self explained and with suitable size. Avoid, as possible, tables 

which can be included only in horizontal direction or in more than on page (the JESR page 

size is about 45 lines by about 53 spaces/ line. The table heading is written as: Table heading 

is written as: Table 2. Means of ….. Capitalize the first letter of the first word in each column 

heading. Footnotes are referred to by numbers 1, 2 .. if the table is not including numbers or 

otherwise by letters a, b ,c… The table must be of good quality typing since it is included in 

the issue by photocopy.  

4-8.   The figures should be executed on transparency or calc paper. Include the legend in the 

figure area. 

4-9.   Plates either black and white or coloured must show fine resolution.  

5- Each article will be refereed by two experts and forwarded to the author to consider the comments 

of the referees in case of acceptance for publication. 

 
 
 
 
 
 
 



 

 3رقم                                        2العدد                                         2015
 الموارد الطبيعية والتحديات المستقبلية لثخاص بالمؤتمر الدولى الثاعدد  

 رقم الصفحة المحتوى
 الرقابة الإلكترونية )الواقع والتحديات(

عادل عبد الهادي عبد الله
1
محمد عبد الفتاح العشماوي , 

2
الديبهانى محمد عبد العظيم  ,

1
 

 

1-9  

مدى التزام مراقبي الحسابات بالأجهزة العليا للرقابة والمحاسبة بتطبيق معايير الأنتوساي في المجاالي  

 المالي والبيئي وتقييم الأثر على جودة التقرير المهني )دراسة حالة(

محمد عبد الفتاح العشماوي   
1
,  محمد طلق المرجى الرشيدي 

2 

 

10-26  

 

لومات لضريبية المبيعات طبقا لآلياة تباادا البياناات المالياة والبيئياة الكترونياا للحاد تطوير نظام المع

 م  التهرب الضريبي

 هلال شبل عبد العزيز القصاص

 

27-46  

 إطار تنظيري مقترح  لمراجعة الأداء البيئي

 طفى عبدالفتاح مصطفى الموافىمص

 

47-53  

 ارسات الصناعية الخاطئةاستخدام نظم الإدارة البيئية في الحد م  المم

شيماء ابراهيم محمد نواره 
1

نبيل نصر الحفناوى -  
1

محمد زيدان ابراهيم –   
2

 

 

54-59  

) بالتطبيق علاى شارتات ااناعة   أثر الإفصاح المحاسبي ع  التكاليف البيئية على ترشيد القرارات

 حديد التسليح بمدينة السادات (

عادل جـعـفـر محمد يوسف
1
لهادى عبدالله عادل عبدا ,

1
محمد على وهـــــــدان ,

2
 

 

60-66  

 المسئولية الاجتماعية للبنك الاهلى المصري

بســــمـه شــعبــــــان بــــــــدر
1

عادل عبدالهادى عبد الله ,
1
حسنين السيد طه  , 

2
 

 

67-76  

 "إشكالية الغامق والفاتح تمصدر لإثراء المشغولة الفنية المعاارة"

 ثمانسحر حنفي سيد ع

 

77-88  

 المتكاما  الادور خالا ما  الطاافف جامعاة ما  سامعيا معاقاات طالبات لدي الاتاديمي المستوى رفع

 "   الفنية الاشغاا مجاا في العم  لورش

  جيلان محمد عبد الاله الفقي

 

89-106  

 السلوك العدوانى لدى طلبة المرحلة الثانوية والعوام  المؤثرة فية

نبيل نصر الحفناوي
1
جمال أحمد السيسى  ,  

2
فاطمة سلمان قطب سلمان   ,  

1
 

 

107-114  

 تعظيم الإستفادة م  المخلفات الزراعية و إستخدامها في تغذيه الحيوان

 جمال علي الدين الصياد

 

115-125  

" إدراك المزارعي  للمخاطر والمشكلت المتعلقة بمياه الرى وعلقته ببعض خصافصهم الشخصاية 

   "قتصاديةوالاجتماعية الا

إيهاب عبد  الخالق محمد هيكل
1

مدحت عزت عبدالوهاب                 
2
 

 

126-139  

لتحساي  بيئاة الأداء الإساتراتيجي  سايجما هإطار مقترح للتكام  باي  بطاقاات الأداء المتاواون والسات

 للمصارف

أحمد السعيد محمد بهجت
1 

غريب جبر جبر غنام ,
2
نبيل نصر الحفناوى  , 

1 

 

140-169  



 

 
 

  3رقم                                        2العدد                                         2015
 بالمؤتمر الدولى الثانى الموارد الطبيعية والتحديات المستقبلية خاصعدد 

 رقم الصفحة المحتوى
 تدنى المستوى الإملفي وعلجه

 صلاح عبد السميع محمد أحمد

170-175  

 السياحة البيئية ودورها فى التنمية المستدامه

 انشاد محمود عز الدين

176-192  

 إدارة المخلفات الناتجة ع  أعماا الرعاية لصحية والتحكم فى انتشار العدوى

سماح محمد عبدالغفار
1

جمال على الدين الصياد    
2
 

193-200  



 

 2015 ثانىالالعدد  .3مجلد 

 4508-2356رقم الايداع بدار الكتب 
   200- 1الصفحات:

 
 

 مجلة 

  الدراسات والبحوث البيئية
 

 

 
 
 

 صدرها ي
 معهد الدراسات والبحوث البيئية 

 جامعة مدينة السادات



 

 2015 الثانى العدد  3مجلد 

 830/1998رقم الايداع بدار الكتب 
 
 

 مطبوعة من 
 

 مجلة 

  الدراسات والبحوث البيئية
 

 

 
 
 

 صدرها ي
 معهد الدراسات والبحوث البيئية 

 جامعة مدينة السادات



 

 :هيئة التحرير
 

 جامعة مدينة السادات –معهد الدراسات والبحوث البيئية  مبارك حسانى على رئيس التحرير:

 جامعة مدينة السادات –معهد الدراسات والبحوث البيئية  محمود سعد أبو سكين :تحريرنائب رئيس ال

 جامعة مدينة السادات –معهد الدراسات والبحوث البيئية  محمد فتحى عزازى :مدير التحرير

 جامعة مدينة السادات –معهد الدراسات والبحوث البيئية  هناء رمسيس سكرتير التحرير:
 

 

 

 اللجنة الاستشارية :
 جامعة مدينة السادات -معهد الهندسة الوراثية  إبراهيم محمد عبد المقصود

 جامعة المنوفية –كلية التجارة  محمد عبد الفتاح العشماوى

 المعهد القومى للقياس والمعايرة خالد إبراهيم مصطفى النجار

 جامعة مدينة السادات -معهد الهندسة الوراثية  علاء الدين حميده

 جامعة مدينة السادات -كلية التربية  عادل توفيق إبراهيم

 جامعة مدينة السادات -كلية التربية  دوح أحمد عبد المجيدمم

 

 

 

 : اللجنة العلمية
 جامعة مدينة السادات –معهد الدراسات والبحوث البيئية  نبيل نصر الحفناوى

 جامعة مدينة السادات –معهد الدراسات والبحوث البيئية  عايده محمد علام

 جامعة مدينة السادات –البحوث البيئية معهد الدراسات و عادل عبد الهادى عبد الله

 جامعة مدينة السادات -كلية التجارة  حسانين السيد طه

 جامعة مدينة السادات -كلية التربية  جمال أحمد السيسى

 

 

 

 :اللجنة التنفيذية
 جامعة مدينة السادات –معهد الدراسات والبحوث البيئية  ماجده محمد رفعت

 جامعة مدينة السادات –الدراسات والبحوث البيئية  معهد محمد أحمد محمد جاد

 جامعة مدينة السادات –معهد الدراسات والبحوث البيئية  صلاح أحمد إمام

 جامعة مدينة السادات –معهد الدراسات والبحوث البيئية  ممدوح محمد الحطاب

 جامعة مدينة السادات –معهد الدراسات والبحوث البيئية  صبرى منصور شاهين

 جامعة مدينة السادات –معهد الدراسات والبحوث البيئية  منار أبو النصر محمد التباع
 


